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NOBEL LAUREATES BEIJING FORUM WILL OPEN TOMORROW 

Live Broadcast by Television and Internet from 9:30 to 11:50 
 
 BEIJING EVENING NEWS (Reported by Wenqing Cai, Lili Dai) “Nobel Laureates Beijing 
Forum 2007” will open tomorrow morning in People’s Great Hall. We are informed that both the 
domestic and foreign distinguished guests have arrived in Beijing, and the preparations are ready. 
 
 Different from the Nobel Laureates Beijing Forum two years ago in which the audience was 
strictly selected, this year’s forum is more open to most people. It is known that besides a relatively 
small number of government officers and managers of national corporations in Beijing, more 
researchers, teachers and students from local universities, academic organizations and research 
institutes will attend the opening ceremony to meet the distinguished guests of science. The number of 
audience will be about 400. 
 
 We solicited questions from our readers to pose to the members of the forum, and by now we 
have received a lot of mails. A reader named Xiaoxiu Li asked about the successful experience of 
developed countries in energy saving and solving global warming. When our reporter consulted this 
question to Kurt Lambeck, the Chair of Australian Academy of Science, he acknowledged in courtesy 
that Australia was not excellent in these fields, but recently the government and the people had started 
paying more attention to energy saving and emission control. He said, “In Austraila, many people use 
low-emission vehicles, while trying to reduce the vehicle use as well; the government encourages to 
use clean energies, and citizens can choose the percentage of clean energies in their home electricity 
consumption. Though the price is higher, at least some people will take the responsibility to use the 
new energies.” 
 



 

 

　　

诺奖北京论坛明天开幕 

9时30分至11时50分电视和网络直播

京报网 www.bjd.com.cn    日期:2007-09-10 14:20    网络编辑 : 实习生朱冠楠      字体显示：大 中 小  

  

 

 

　　本报讯　(记者蔡文清实习生代丽丽)“2007诺贝尔奖获得者北京论坛”将于明天上午在人民大
会堂开幕，记者获悉，截至目前出席论坛的中外嘉宾已陆续抵达北京，主办方各项准备工作已基本
就序。
　　与两年前的诺奖论坛对听众的构成有严格要求不同，今年论坛凸显平民化特征，亲和力更强。
据了解，能在明天的开幕式中亲临现场当面感受科学大师风采的听众中除少数北京市相关委办局的
政府官员、北京市相关国有企业管理人员外，更多的在京高校中的科研人员、教师及来自北京市科
技学术团体、学会、研究中心的普通科技工作者，中科院所属科研院所的科研人员及在读博士生也
占相当比例，现场听众约400人左右。
　　本报曾向市民征集诺奖论坛问题，截至目前已收到众多读者发来的邮件，其中读者李晓秀关心
当今发达国家在能源利用方面和解决全球变暖问题的成功经验，当记者就此请教澳大利亚科学院院
长库尔特·兰贝克时，他谦虚地说在此方面澳大利亚做得并不出色，但近年来政府和人民已开始重
视节能和减排，“在澳大利亚，人们大量使用小排量的汽车，并力求减少用车；政府鼓励人们使用
清洁能源，居民在交电费时可以选择绿色能源在用电量当中的比例，虽然使用绿色能源的费用较
高，但总有人会自觉承担新能源的费用。”J177
　　直播预告
　　明天上午9时30分至11时50分，中央电视台二套、北京电视台三套、千龙新闻网将直播论坛开幕
式和“能源与环境战略论坛”，下午13时55分至16时45分，北京电视台三套、千龙新闻网将直播
“能源与环境学术论坛”；9月12日上午9时10分至11时30分，下午13时55分至16时45分，北京电视
台三套、千龙新闻网将直播“能源与环境学术论坛”；9月14日下午14时至16时10分，千龙新闻网还
将直播“节能减排与可持续发展论坛”。X013
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